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Acrognunmct

Ledare

Ett händelserikt år för oss alla
V

i inom FFV Aerotech AB har den senas
te tiden genomgått en mycket händelserik 
utveckling. Det började med delningen av 
Aerotechgrurpen i en svensk och en internatio

nell del i minan av 1990. Men låt oss begränsa 
oss till utvecklingen under 1991 och en tillbaka
blick på det som hittills har hänt under året.

Vi inledde året med att gå över i bolagsform, 
FFV Aerotech AB bildades. Samtidigt etablera
des det nya intressebolaget Volvo Aero Support 
AB och som en följd av detta Asby Service AB, 
båda med koncentration till Arboga. Arbetet med 
att dela upp gränssnitten mellan dessa bolag var 
omfattande, och resultatet i dag är mycket bättre 
än vad jag vågade drömma om i november 1990.

En annan påtaglig händelse vid samma tid
punkt var bildadet av Swedish Ordnance. 
Något som också har påverkat oss, men mer indi
rekt än struktureringen i Arboga.

I maj överfördes division 
Ground Support i Östersund till 
Telub och en månad senare fick 
vi en ny ägare när Celsius 
Industrier övertog FFV AB.

Detta är i korthet de genomgripande förän
dringar som har skett under året fram till dags 
dato.

Jag tänker kort kommentera några av dessa för
ändringar och börjar med det som ligger närmast 
i tiden. Celsius förvärv av FFV AB och hur det 
påverkar oss.

Bytet av ägare innebär att våra band med 
Eskilstuna nu har klippts av. FFV Aerotech AB 
ägs i dag av Celsius Industrier AB och de har 
klart uttryckt an vår verksamhet spelar en viktig 
roll som en ny kärnaffär inom Celsiusgruppen.

Detta, plus det faktum an Celsius har en 
finansiell styrka som FFV saknade, ger oss helt 
nya möjligheter an utveckla verksamheten i fram
tiden.

Den faktiska förändringen är an vår ägare 
numera siner i Göteborg.

Celsiuskoncemen är något 
annorlunda till sin natur än den 
gamla FFV-koncemen och jag 
bedömer an det kommer art ta 
några månader innan vi har hittat 
samverkansformer och annat så 
att vi finner oss tillrätta i vår nya 
niljö. Det jag sett hittills gör mig 
mycket optimistisk.

■' att sedan återkomma till Ground 
uPPORT, så diskuterades frågan om var divisio

nen hade de bästa utvecklingsmöjligheterna i 
många år. Jag kan förstå människors inneboende 
oro inför förändringar, men i dag tror jag att de 
flesta anställda i Östersund har accepterat förän
dringen som något positivt och ser framtiden an 
med tillförsikt.

Hur ser då situationen ut i dagsläget för oss 
inom FFV Aerotech AB?

Helt problemfri är den inte, och jag tänker då 
närmast på den övertalighet som råder inom

Flygplanverkstaden i Linköping. Vårt mål är att 
med hjälp av Trygghetsrådet och andra myndig
heter göra vårt yttersta för att försöka klara situa
tionen med konstruktiva metoder. Men att helt 
utesluta risken för varsel, är ändå att lova för 
mycket. Jag kan bara verka för och hoppas på att 
vi skall kunna reda ut situationen på annat sätt.

Vår kvalitetsorganisationen har det senaste året 
mött en del extern kritik Den grundade sig fram
för allt på principiella frågor. Nu tar vi konse
kvenserna av detta och tillsätter en kvalitetschef 
inom FFV Aerotech AB under hösten samtidigt 
som vi fokuserar vårt arbete äm mer på kvalitets
frågor.

JAS-projektet kommer under 
det närmaste året att fokuseras 

starkt. Under många år har arbe
tet med våra åtaganden fortskridit 
i det tysta. Ju mer vi närmar oss 
slutleveransen i mars 1993, desto 
större blir emellertid anspänning- 
en på oss

Det kommer vi att märka framför allt under 
nästa år och det är ett av skälen till att vi har lyft 
upp projektet på divisionsnivå.

Vårt engagemang i JAS är stra
tegiskt viktigt och kommer också 
att fa stor betydelse i framtiden, 
både av kommersiella och av tek
nologiska skäl.

En till synes inte lika viktig fråga, men dock en 
fråga som engagerar många, är vårt bolags namn. 
Jag har själv genom åren haft skilda synpunkter 
på FFV-namnet. I dag är jag emellertid övertygad 
om att namnet FFV har ett alltför stort värde på 
den militära marknaden för att helt sonika kastas 
bort. Alltså kommer vi även i framtiden att vårda 
FFV-namnet på ett eller annat sätt.

På tal om framtiden vill jag avslutningsvis 
nämna några ord om vår situation i dagens kon
junkturläge. Att Sverige befinner sig i en lågkon
junktur är vi alla väl medvetna om. Dessutom är 
vi helt på det klara med att det svenska försvaret 
brottas med svåra ekonomiska problem.

Självklart går detta inte oss spårlöst förbi. Men 
om jag far använda mig av talesättet “den enes 
död - den andres bröd” så är det helt krasst så, att 
det är vi som i dag sitter med brödet i handen.

Ser vi på försvaret i ett långsik
tigt perspektiv, så innebär en dålig 
ekonomi samtidigt förlängd drift 
av befintliga system. Då kommer 
även modifieringar och förlängt 
underhåll in i bilden, och detta är 
vårt levebröd.

I dag ser vi inte heller samma hot från den 
utvecklande och tillverkande industrin som för 
några år sedan. Då talades det mycket om att till
verkande industrier var intresserade av att fylla 
sina svackor med underhåll. I dag tror jag att 
samdiga aktörer på forsvarsmarknaden ser på 
denna fråga på ett mycket mer realistiskt sätt. Jag 
tror personligen att vår verksamhet kommer att 
inmta en mer central position inom försvarsin
dustrin än tidigare.

Sammanfattningsvis vill jag 
påstå: Svensk industri befinner sig 
i en lågkonjunktur som kanske 
bottnar 1992. Svensk försvarsin
dustri står inför den största krisen 
någonsin.

Jag vill påstå att just vi både kortsiktigt och 
långsiktigt sitter med de allra bästa korten.

Jag ser alltå relativt ljust på vår framtid och 
hoppas att niu med dessa besked kan dela den 
känslan med mig.

Jan Eiborn
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Fortsatt god 
resultatutveckling
Celsius-koncernens 
resultat for det första 
tertialet betecknas av 
Åke Plyhm som fullt 
tilltredsställande. Men 
samtidigt pekar Åke 
Plyhm på vissa prob
lem som kan uppstå 
om konjunktursvackan 
fördjupas och om de 
svenska beställningar
na till försvarsindust
rin minskar.
Celsius-koncernen inklu
sive FFV redovisar alltså för 
det första tertialet en resul
tat efter finansnetto på 288 
MSEK. Det är 126 msek 
bättre än föregående år, men 
då skall noteras att i resulta
tet ingår effekter av försälj
ning av offshoreplattformar 
till Safe Partners med 133 
msek.

—Det är riktigt och det 
innebär an när det gäller 
helårsresultatet kan vi inte 
multiplicera resultatet från 
första tertialet med tre för 
då hamnar vi alltför högt. 
Men i vår delårsrapport 
säger vi an vi räknar med ett 
resultat på ungefär samma 
nivå som förra året. Då nåd
de vi som bekant upp till 
474 msek.

Delårsrapporterna från 
de svenska företagen har i år

varit ganska negativa. Mer
parten rapporterar lägre or
deringång, sviktande belägg
ning och låga prisnivåer. 
Detta är något som också i 
viss mån har drabbat Celsi
us-koncernen.

Vikande efterfrågan
—Ja, på vissa områden 

till exempel inom installa
tions- och miljöteknikområ
dena har vi kunnat notera 
en vikande efterfrågan. Det 
gäller också för Götaver- 
ken Cityvarvet som arbe
tar med fartygsrepartationer. 
Där har Gulf-krisen i början 
av året lett till att 
beläggningen har varit 
mycket dålig. Vi blir därför 
tvungna att anpassa vår ka
pacitet vid Cityvarvet i 
Göteborg.

—Även när det gäller de 
foretag som arbetar som un
derleverantörer till övrig in
dustri har vi märkt av kon
junkturnedgången. Särskilt 
har detta drabbat Götaver- 
ken Motor och där har re
dan genomförts en personal
neddragning med 55 
anställda.

Stark ställning
I kommentarerna till de

lårsrapporten har från kon
cernledningens sida fram
hållits att konjunkturned

gången också skapar möjlig
heter. Celsius-koncernen 
har en stark ekonomisk 
ställning med drygt tre mil
jarder kronor i likvida me
del. Vi har alltså de ekono
miska förutsättningarna för 
ökade markndassatsningar 
och företagsförvärv för att 
stärka marknadspositioner
na.

Både gasa och bromsa
—Det är naturligtvis nu 

som vi har de allra bästa 
möjligheterna att vidta 
åtgärder som innebär att vi 
är ännu bättre rustade när 
konjunkturen åter vänder. 
Det gäller alltså att gasa och 
bromsa samtidigt. En bra 
exempel på detta är Calor- 
Celsius, där man inom vis
sa regioner genomför perso
nalneddragningar samtidigt 
som man förvärvar konkur
rerande rörföretag och bred
dar sin verksamhet med 
förvärv inom ventilations- 
och elinstallationssektorn.

Positiv ton
I delårsbokslutet finns en 

positiv ton om den fortsatta 
utvecklingen men naturligt
vis finns det också risker.

—Framför allt gäller det 
om vi tvingas till ytterligare 
neddragningar till exempel 
genom att kommande för- 

Celsius-koncemens resultat for det första tertialet är fitllt tiUrreelsstäl- 
lande, säger Åke Plyhm, VD för Celsius Industrier AB.

nedskärningar när det gäller 
de svenska försvarsbeställ- 
ningarna. Sedan är vi natur
ligtvis alltid utsatta för vissa 
risker, eftersom vår verksam
het i så stor utsträckning är 
knuten till tekniskt kompli
cerade och mycket omfat
tande projekt. Går det snett 
så slår det hån i vån resultat. 
Men ändå tror jag an Celsi
us-koncernen står bätue

rustad än flertalet andra 
företag i nuvarande läge.

Utan tempoförlust
—Vad som är särskilt 

viktigt är naturligtvis art vi 
nu kan genomföra samgåen
det mellan Celsius och 
FFV på ett sådant sätt att vi 
inte tappar tempo, när vi nu 
har så stora möjligheter att 
skapa en verkligt slagkraftig 
koncern.

Bekymmersam väntan på försvarsbeslut
26 år inom FFV och sedan 
1980 varit chef för FFV 
Ordnance. Detta företag 
slogs vid årsskiftet ihop med 
Bofors till Swedish Ord
nance. Hälften av aktierna i 
det nya företaget ägs av 
FFV/Celsius.

Trots att Celsius försvars- 
inriktade företag i dag har en 
stark ställning både i Sverige 
och i utlandet kan situatio
nen på sikt bli bekymmersam 
eftersom flera politiska beslut 
verkar dröja. Först nästa vår 
väntas riksdagen anta ett nytt 
försvarsbeslut och nya regler 
för vapenexporten. 

sked är det mycket svårt för 
försvarsindustrin att planera 
sin verksamhet. Dessutom 
fortsätter förhoppningsvis 
den fredliga utvecldingen i 
världen, vilket leder till förre 
beställningar av försvarsmate
riel både i Sverige och inter
nationellt.

—Den svenska försvarsin
dustrin tvingas av allt att 
döma fortsätta sin omställ
ningsprocess. Men frågan är 
om vi inte redan nått smärt
gränsen. Utan ökade anslag 
till utveckling kan vissa före
tag, som exempelvis Swedish 
Ordnance, fö stora prob-

Celsius försvarsinrik- 
tade företag har i dag 
en stark ställning Men 
på sikt finns det flera 
orosmolm. Nästa för
svarsbeslut och de nya 
vapenexportlagarna blir 
avgörande för den sven
ska försvarsindustrin.
Det förklarar Börje Olsson, 
som numera ingår i Celsius 
koncernledning med uppgift 
att bevaka försvarsfrågorna. 
Han är också styrelseledamot 
i Kockums och Swedish 
Ordnance.

Börje Olsson har arbetat 

den ytterst dyster för stora 
delar av försvarsindustrin, 
tror Börje Olsson.

—Men Celsius har troli
gen ett bättre läge än de fles
ta. Eftersom Telub och FFV 
Aerotech än inriktade pä 
underhäll och modifieringar 
är dessa företag inte fika 
känsligi for minskade för- 
svarsanslag.

Vidare har Kockums och 
Karlskronav arvet visar sig 
vara mycket konkurrenskraf
tiga bäde i Sverige och utom
lands.

Det blir alltså allt svårare 
för Sverige att utveckla nya 
försvarssystem på egen hand. 
För att överleva måste den 
svenska försvarsindustrin få 
samarbeta med företag i an
dra länder, menar Börje Ols
son. Därför får de nya ex
portlagarna stor betydelse för 
både Celsius och övriga 
försvarsindustrier.

—Genom att Celsius 
övertagit FFV' har det skapats 
en stark försvarsinriktad kon
cern, som bör vara mycket 
attraktiv som samarbetspart
ner. Men det krävs alltså ett 
positivt besked frän politiker- 

—Om forsvarsanslagen
fortsätter att minska och ex-



Carl Erik Johansson, divisionschef på Flygteknik;

som är re
Smålänning, resultatinriktad och otålig.

Nyckelbegreppen är tre, prioriteringen är den 
nämnda.

Den första karakteristiken kommer snabbt; 
smålänning. Min fråga var; hur skulle du karakte
risera och presentera dig själv inför en person du 
aldrig träffat förr.

Smålänning, resultatinriktad och otålig.
Svaret - i nämnd ordning - far jag av division 

Flygtekniks chef Carl Erik Johansson.

Därefter har Carl Eriks 
liv cirklar kring flyg. Efter 
Chalmers gick han in vid 
Flygvapnet.

Därefter är inte helt kor
rekt uttryckt, för redan un
der studietiden ''ar flyg en 
del av Carl Eriks liv. Under 
ferierna gick han flygin
genjörsutbildningen. Det 
var den utbildningen som 
gav honom hans första kon- 

De tre orden kommer 
snabbt - det är en koncen
trerad karakteristik. Jag far 
be om förtydliganden och 
preciseringar. Denna kon
centration är ett utslag av 
intervjuoffrets otålighet; det 
ska gå snabbt.

Smålänning! Det är nå
got positivt. Man står med 
båda fotterna på jorden. Så 
är det ju omöjligt att dölja 
sitt ursprung, säger Carl 
Erik. Dialekten finns alltid 
där, trots tjugotalet år i 
förskingringen, varav de se
naste fjorton i östgötska Bo- 
rensberg.

• Fel säga snål
Att smålänningen skulle 
vara snål vill inte Carl Erik 
veta av. Jag försöker, lite 
provokativt, fråga om hans 
karakteristik innefattar att 
han är småländskt snål. Jag 
har ju hön att Carl Erik hål
ler hårt i pengarna - åtmins
tone divisionens, huruvida 
det gäller de egna vet jag 
inte. Investeringar skall vara 
motiverade.

•Kostnadstänkande
Smålänningen är inte snål 
far jag höra, smålänningen 
är ekonomisk. Kostnads
tänkande är ett bra ord, me
nar Carl Erik. Det är genom 
att vara resultatinriktad och 
ekonomisk man tjänar 
pengar.Den filosofin tilläm
par Carl Erik som divisions
chef.

Braås utanför Växjö har

sett Carl Erik växa upp. De 
första skolåren tillbringades 
i hemortens B-skola innan 
realskolan i Växjö väntade. 
Examen till civilingenjör av
lade han 1971 på Chalmers 
i Göteborg, maskinlinjen. 

takt med FFV Aerotech.

• Praktikant 1969
Sommaren 1969 tog FFV 
Aerotech - på samma sätt 
som i dag - emot praktikan
ter på flygingenjörsutbild-

Här inspekterar Carl Erik Johansson en del av den nya flygsäkerhets- 
materielverkstad  som gjorts i ordning under sommaren.

ningen. En av praktikanter
na då var Carl Erik. Han 
stod några sommarveckor 
vid en svarv på nuvarande 
avdelning Tillverkning.

Efter några år i Halmstad 
som administratör och chef 
för flygteknikerutbildningen 
var det dags att flytta på sig. 
Jag skulle placeras i Stock
holm, berättar Carl Erik. 
Lusten att flytta dit var mi
nimal.

• Dagpendlarc 
Ett jobb med teknikinrikt
ning på FFV Aerotech i 
Linköping lockade mer. 
Han sökte och fick jobbet.

Linköpingsbo blev han 
aldrig. Redan då var det 
svårt att hitta bra hus, till 
rätt pris, i Linköping. Carl 
Erik valde, som många an
dra aerotechare gjorde då, 
att flytta utanför Linköping. 
För Carl Eriks del föll valet 
på Borensberg. Då var det 
betydligt fler som pendlade 
de fyra milen till Malmslätt. 
Nu är vi färre som åker dag
ligen, säger Carl Erik.

Det har blivit många mil 
på vägarna, och hittills - 
tack och lov - utan några in
cidenter.

Med så många år inom 
företaget tillhör Carl Erik 
trotjänarna inom företags
ledningen. Det är bara ett 
par stycken som har längre 
anställningstid.

• Dramatisk förändring 
Det har varit spännande år 
menar Carl Erik. Företaget 
har genomgått en dramatisk 
förändring under åren.

När han började så var 
den närmaste chefen place
rad i Arboga. När Tommy 
Johansson blev chef för 
Aerotech gjordes en större 
omorganisation. Avdel- 
ningsbegreppet tillkom och 
divisionerna bildades. 1983 
blev Carl Erik chef för av

delning Flygplan och två år 
senare fick han sin nuvaran
de befattning.

Jag har fatt vara med om 
spännande år, säger han, 
och fortsätter:

—Det har varit en positiv 
utveckling dessa år. Stäm
ningen inom företaget har 
ändrats. Den är betydligt 
mer kamratlig nu. Vi har 
förbättrat vårt resultat och 
vi är mer affarsmässiga nu.

Smålänning, resultatin
riktad och otålig!

Det var nyckelorden. 
Smålänning är som sagt en
bart positivt. Den gnidna 
smålänningen existerar inte i 
Carl Eriks värld. Resultatin
riktad måste man vara för 
att fa saker och ting gjorda. 
Det är en fördel.

• Delegera ansvar 
Otåligheten kan vara både 
en styrka och svaghet. Det 
är inte jag som skall svara på 
frågan om min styrka res
pektive svaghet, säger Carl 
Erik. Det bör andra göra.

En styrka är förmågan att 
delegera ansvar. I divisio
nens ledningsgrupp är vi 
överens om de stora linjer
na, sen är det upp till res
pektive chef att ta ansvar för 
att effektuera våra gemen
samma beslut. Det är Carl 
Eriks filosofi.

—Jag litar också på mina 
medarbetare. Jag tror på 
dem att de gör vad de ska 
göra.

En fördel är att divisio
nens ledning har samma 
läggning och att ledningen 
består av en bra kombina
tion av internt och externt 
rekryterade personer.

• Accepterar misstag 
—Delegering är viktigt för 
mig. Det ska inte märkas 
om jag är borta. De stora 
linjerna drar vi upp gemen
samt, sen far man sköta



ultatinriktad
verksamheten på avdelning
arna. Visst begår vi misstag, 
det göra alla. Jag accepterar 
att folk gör misstag; bara 
man rättar till dem omgåen
de. För vi far ingen utveck
ling utan misstag.

• Snabbt till beslut
—En styrka är att jag är inte 
långsint. Tänder jag, vilket 
inte händer ofta, är det över 
lika snart. Mest förbannad 
blir jag om man går och 
ältar problem utan att kom
ma till beslut.

Otåligheten kan vara en 
svaghet. Men hellre snabba 
beslut, som i och för sig 
kanske behöver ändras, än 
inget beslut alls, menar Carl 
Erik. Otåligheten tar sig ut
tryck i att Carl Erik vill att 
saker och ting sker snabbt. 
Det ställer krav på medarbe
tarna, som kan behöva boka 
sammanträden och möten 
när Carl Erik bestämt att 
något skall ske.

• Magkänsla 
Magkänsla - det är ett 
svårförklarat ord. Jag har 
ofta en magkänsla av vad 
som kan vara rätt, säger Carl 
Erik, och fortsätter:

—Det kan vara negativt 
och en svaghet. Jag kan inte 
alltid förklara mina beslut, 
jag har en känsla, i magen 
om du så vill, att mitt beslut 
är rätt. Jag har en lång tid i 
företaget, vet hur många 
diskussioner har gått, vilka 
beslut vi fattat. Det gör att 
man lätt far en känsla av vad 
som är rätt. Det är svårt att 
förklara för medarbetare 
som varit kortare tid i före
taget än jag.

* Golfare sedan några år 
All tid får inte jobbet ta, det 
finns mycket annat som 
upptar Carl Eriks tid. Fa
miljen kommer i första 
hand. Därefter kommer gol

fen. Sen han började med 
golf för några år sedan är det 
många timmar han till
bringat på golfbanan.

I familjen är annars det 
stora intresset hästar, och i 
ett stall utanför Borensberg 
finns den egna hästen. 
Hästar blir ofta en självklar
het med en tonårsdotter i 
familjen.

Carl Erik gick tillsam
mans med hustrun och dot
tern på ridkurs. För Carl 
Erik var det snart överstö
kat. Sitter man och är rädd 
är det inget nöje, konstate
rar han. övningarna på 
hästryggen var ändå inget i 
jämförelse med när FFV 
bjöd samtliga anställda på 
cirkus häromåret. Då skulle 
Carl Erik komma inridande 
på en elefant. Då var han 
rädd! - det framgår till och 
med av de bilder som finns 
från arrangemanget. Här 
trivs jag inte, säger hela Carl 
Erik när han väl klättrat upp 
på elefanten.

• Osynlig
Rädd för att möta medar
betarna är han inte. Kritik 
får han, liksom andra chefer, 
för att han är osynlig. Det är 
inte ofta Carl Erik syns ute i 
verkstäderna.Jag är medve
ten om detta, förklarar han.

—Det är möjligt att jag 
prioriterar fel, att jag borde 
visa mig mer ute bland folk. 
Jag tycker ändå att jag träffar 
många när jag lunchar i mat
salen. Så det är enkelt att träf
fa mig, även om inte alla är 
medvetna om det. Jag bokar 
aldrig almanackan så full på 
dagarna att det inte finns tid 
att komma till mig. Min dörr 
står öppen för alla. Och det 
är viktigt att vara tillgänglig. 
Det försöker jag vata.
Det var bär det började; 1969 
gick Carl Erik Johansson flygin
genjörsutbildningen och gjorde 
sin praktik pil nuvarande avdel
ning Tillverkning.



Acrogriunmct

I korthet

Avtal

Med ett annorlunda jobb 
gick Bengt Åke i pension
Ett annorlunda jobb! Det är 
mycket speciellt. Bengt Berg- 
ner låter lite upphetsad i tele
fon. Han måste fa låna en ka
mera for att fa dokumentera 
ett jobb Flygplanavdelningen 
skall göra på en helikopter.
I sluter av maj far avdelning Flyg
plan och Bengt Bergner en förfrågan 
om avdelningen kan reparera en 
HKP4 som står i Visby. Det är lite 
sprickor som behöver åtgärdas är be-

Bengt Bergner och Janne Rydin 
åker till Visby för an inspektera heli
koptern. Bara förden dit vore värd 
en egen notis - alla flygförbindelser 
är fullbokade när de skall åka, och 
det är ju brått med jobbet, så en 
plan från trafikflygskolan i Ljungby- 
hed både hämtar och lämnar dem 
på SAAB-fåltet efter fullgjort upp
drag.

Omöjligt flyga
I Visby kan de konstatera an heli

koptern har stora sprickor i funda- 
mentet där rotorväxeln är monterad. 
Omöjligt an flyga helikoptern till 
Linköping. Jobbet måste ske på 
plats. Utrymmen och resurser är 
begränsade i den hangar där flygvap
nets räddningsgrupp i Visby håller 
till, för det är där den skadade heli
koptern finns.

Det blir till an improvisera, kon
staterar Bengt och Janne.

Efter besiktning är det intensiva 
kontakter mellan Flygplan och 
FMV. Det är först inte alldeles 

säkert att helikoptern skall repareras. 
Det är meningen att den skall ställas 
någon gång under senhösten, så 
tveksamheten är förståelig. Men be
sked kommer; den ska repareras.

Bråttom bli klara
När beställningen kommer för 

mekaniker och plåtslagare i skyttel
trafik mellan Linköping och Visby. 
Det är bråttom; jobbet skall helst 
vara klart före semestern.

För mekanikern Bengt Åke An
dersson blir extra brått; till semes
tern skall han gå i pension. Det vore 
förargligt om inte ens sista jobb blev 
klart i tid.

Förtillverkning av detaljer som 
måste bytas ut sker på hemmaplan 
och transporteras till Visby.

Regn sätter stopp för arbetet - 
Bengt Bergner har fört dagbok un
der hela jobbet. En dag är det bara 
en kort notis; "kraftigt regn, kan ej 
dra ut HKP för att ge plats för väx
elmontering".

Mycket övertid
Med jobb många timmar per 

dag, helger - inklusive midsommar - 
så behöver Bengt Åke inte oroa sig. 
När han deltar i återmontering, ro- 
totrimning och kontrollflygning så 
är det några dagar kvar innan semes
ter och pension. Jobbet blir klart i 
tid.

Det är ett av de större jobb på en 
helikopter vi gjort utanför verkstads
lokalerna i Linköping, berättar 
Bengt Bergner, när han visar bilder
na från arbetet.

För mekanikern Benmgt Åke Andersson var det extra brått att bli klar med helikoptern i 
tid, för lagom till semestern var det dags för honom att gå i pension.

Bombkapsel DWS39 till JAS 
Avtal klart med MBB
FFV Aerotech AB tecknade nyligen 
ett avtal med MBB i Tyskland. Enligt 
avtalet åtar sig FFV Aerotech slut
sammansättning av DWS39, bomb
kapseln till JAS 39 Gripen. MBB har 
fött beställning från Försvarets 
Materielverk på produktion av en 
förserie.

I FFV Aerotechs åtagande ingår 
att göra den slutliga sammansättning
en av kapseln. Delarna tillverkas av 
såväl svenska som utländska leveran
törer. En särskild produktionslinje 
kommer att byggas upp för detta

Offerter
Nya JAS-offerter

Under sommaren har 
Industrigruppen JAS lämnat 
offert på totalt 67 flygplan 
JAS 39 Gripen till Finland. 
Den omfattar 60 ensitsiga 
flygplan och 7 tvåsitsiga.
Offertens förutsätter en svensk 
beställning på JAS delserie 2, enligt 
Lars Campner som leder JAS-projek- 
tet inom FFV Aerotech AB. En 
annan förutsättning för ett finskt 
intresse är att svenska flygvapnet 
beställer delserie 2 inklusive skolflyg- 
plan, det vill säga B-versionen.

Under hösten kommer IG JAS att 
lämna en ny offert till FMV på delse
rie 2, som omfattar 110 flygplan. En 
beställning kan förväntas tidigast 
nästa år.

— Om Finland i framtiden väljer 
JAS, åtar sig FFV Aerotech att till
handahålla såväl utrustning för klar- 
göring och underhåll på bas som en 
komplett central undcrhållsresurs. Vi 
erbjuder oss även att i första skedet 
själva bistå med det centrala under
hållet, berättar Lars Campner.

Anne Allard 

ändamål vid division Avionik.
Åtagandet omfattar även projekt

planeringsansvar enligt de krav MBB 
ställer beträffönde tidsstyrning, tids- 
uppföljning och kvalitetsuppföljning 
av och hos berörda leverantörer.

Kontraktet, som idag är värt 
omkring 5 miljoner kronor, innehål
ler även en option. Den löses om 
FMV lägger beställning hos MBB på 
serietillverkning, och garanterar då 
FFV Aerotech fortsatt arbete till ett 
värde av ytterligare omkring 12 miljo
ner kronor.

—Avtalet har stort värde för oss av 
flera skäl. Vi kommer in i projektet på 
ett tidigt stadium och kan därigenom 
lära oss produkten från grunden. Det 
är en klar fördel, om det i framtiden 
blir fråga om att göra underhåll på 
kapseln här i Sverige, säger Jan 
Cedvén, marknadschef på Division 
Avionik.

—Dessutom ligger avtalet helt i 
linje med vår uttalade strategi att i 
ökad omfattning etablera samarbete 
med utländska leverantörer till FMV.

Anne Allard

Person nytt
Lennart Lööf har 
kvalitetsansvaret 
tillsvidare

Lennart Lööf, har från augusti över
tagit ansvaret för FFV Aerotechs 
kvalitetsfrågor från Jan Jonsson som 
samtidigt lämnade företaget.

Lennart, som är kvalitetschef vid 
division Avionik, betonar att inhop
pet bara är tillfälligt till dess att ordi
narie ansvarig tillsatts.

AA


